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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem ehetünk balatoni halat a Balatonnál?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Megjött a nyár és megérkeztek a nyaralók a Balaton-partra. Pihenni szeretnének, csobbanni a tóban
és nem utolsó sorban enni egy jóízű balatoni halat. Ez utóbbi azonban 2013 óta nem lehetséges.
Azóta kell  beérnünk az argentin hekkel,  a  kazah süllővel,  és a  halastavi,  jellemzően kukoricán
hizlalt ponttyal.

Ez a tarthatatlan állapot hogyan szolgálja a halfogyasztás népszerűsítését, amikor a 6 kilogramm/fő
éves átlagos halfogyasztásunk a harmadát sem éri el az uniós átlagnak?

Turisztikai szempontból pedig teljességgel elfogadhatatlan, hogy emberek milliói nem ehetnek a jó
minőségű balatoni  halból.  Korábban egyébként  maga Orbán Viktor  miniszterelnök úr  is  hangot
adott felháborodásának az ügyben.

Javaslom tehát, induljon el egy szakmai alapú párbeszéd annak érdekében, hogy valódi balatoni
halat lehessen fogyasztani anélkül, hogy sértenénk a magyar tengeren pecázó közel 80.000 horgász
érdekeit. Az Önök által balatoni eredetmegjelölésűnek minősített halak ugyanis nem a Balatonból
származnak.

Farkas  Sándor  államtitkár  úr  egy  korábbi  felvetésemre  úgy  válaszolt,  idézem:  „Amiket  önök
javasolnak, élő problémák, ezeket elfogadom...” Örülök, hogy államtitkár úr is problémaként tekint
a jelenlegi helyzetre. Akkor oldjuk meg őket!

Tisztelettel kérdezem a Miniszter Urat:

Ön szerint rendben van az, hogy emberek milliói immár hatodik éve nem ehetnek balatoni halat?



Mit kíván tenni annak érdekében, hogy ezek az „élő problémák” megoldódjanak?

Egyáltalán nyitott-e egy szakmai alapú párbeszédre az ügyben?

Tisztelettel várom válaszát!
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